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Talepapir – analyse af skatteregler for 
investeringsinstitutter

SAU alm. del

Spørgsmålet Samrådsspørgsmål AT

I forlængelse af ministerens svar af 6. marts 
2013 på alm. del – spørgsmål 271 bedes 
ministeren redegøre for tidsperspektiv og 
rammer for igangsættelse af analysen af 
skattereglerne for investeringsforeninger 
med henblik på at fjerne barriererne for 
eksport af danske investeringsbeviser, som 
blev bebudet af ministerens forgænger un-
der udvalgets behandling af L 95 i foråret 
2012.

Indledning

En del medieomtale

Svar:

Jeg vil nu svare på spørgsmål AT om den 
bebudede analyse af skattereglerne for in-
vesteringsinstitutter.

Beskatningen af personer, der investerer i 
værdipapirer via investeringsinstitutter, har 
i den seneste tid givet anledning til en del 
medie omtale.

J.nr. 13-0175558
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Skatteudvalget 2012-13
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 531
Offentligt
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Fornuftige regler

Den grundlæggende 
struktur har været 
gældende under den 
tidligere regering 

Der kan løbende ske 
forbedringer

Det har været fremme i medierne, at per-
soner, der invester via udenlandske investe-
ringsinstitutter, kommer under en langt 
hårdere beskatning, end hvis de investerede 
via danske investeringsinstitutter.

Derfor afholder de udenlandske investe-
ringsinstitutter sig fra det danske marked, 
og konkurrencen på området er derfor ik-
ke, som man kunne ønske sig.

Lad mig indledningsvist fastslå, at de gæl-
dende regler på området er fornuftige –
uanset om der er tale om danske eller uden-
landske investeringsinstitutter.

Reglerne giver mulighed for, dels at danske 
investorer kan investere i både danske og 
udenlandske investeringsinstitutter, dels at 
danske investeringsinstitutter kan markeds-
føre sig over for udenlandske investorer.

Det er også vigtigt at huske på, at den 
grundlæggende struktur i reglerne har været 
gældende i mange år. Og reglerne var også 
gældende under den tidligere regering. 

Dermed ikke sagt, at der ikke løbende kan 
ske forbedringer. Det har den tidligere re-
gering gjort, og dette arbejde har den nuvæ-
rende regering fortsat.
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Regeringen forenkle-
de reglerne sidste 
forår

Reglerne svigter ikke 
de danske investorer

Regeringen vil fortsat 
arbejde på at gøre 
reglerne så enkle som 
muligt

Overordnet vurdering 
af regelsættet

Regeringen har i forbindelse med vedtagel-
sen af L95 sidste forår forenklet reglerne 
for både de udenlandske og danske investe-
ringsinstitutter og har derved gjort det mere 
attraktivt for udenlandske såvel som danske 
investeringsinstitutter at drive virksomhed i 
Danmark.

Jeg synes derfor, at det er vigtigt at holde 
fast i, at der er gjort en del på området, og 
at reglerne ikke forhindrer fornuftige inve-
steringer. Reglerne svigter heller ikke de 
danske investorer.

Regeringen vil fortsat arbejde på at gøre 
reglerne så enkle som muligt. Og så neutra-
le som muligt, uanset om investeringerne 
sker via danske eller udenlandske investe-
ringsinstitutter.

Det var også derfor min forgænger i for-
bindelse med vedtagelsen af L95 lovede, at 
der skulle igangsættes en analyse.

Der sker en øget internationalisering i for-
hold til investering af værdipapirer.

Derfor vil rammerne for analysen også tage 
udgangspunkt i en samlet vurdering af re-
gelsættet.

Der vil blive set på, hvordan den skatte-
mæssige behandling af danske og uden-
landske investeringsinstitutter bør være 
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Forslag fra IFR

Kompliceret område

Analysen er påbe-
gyndt

Uvist hvornår arbej-
det er færdigt

indrettet for at sikre en ensartet behandling 
af danske og udenlandske investorer, og 
dermed bedre konkurrence på området.

Der har fra bl.a. InvesteringsForeningsRå-
dets side været stillet en række forskellige 
forslag til ændringer af reglerne på området. 
InvesteringsForeningsRådet mener, at disse 
forslag er uproblematiske at implementere.

Jeg vil i den forbindelse understrege, at der 
er tale om et meget kompliceret område, og 
at det derfor er vigtigt, at vi ser samlet på 
hele regelsættet og analyserer området 
grundigt. 

Derfor kan vi ikke bare implementere de 
forslag, der er kommet fra InvesteringFo-
reningsRådet. Det er vigtigt, at vi undgår 
yderligere knopskydninger, som vil kompli-
cere reglerne yderligere.

Der har været en del kritik af, at analysear-
bejdet ikke er blevet påbegyndt.

Jeg kan oplyse, at Skatteministeriet har ta-
get fat på arbejdet med analysen, og at ar-
bejdet er blevet påbegyndt, så hurtigt som 
det var muligt.

Da det som sagt er et meget kompliceret 
område, er det derfor også for tidligt at sige 
noget om, hvornår arbejdet forventes fær-
digt.
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Jeg kan dog sige, at Skatteministeriet vil be-
stræbe sig på at færdiggøre analysearbejdet 
så hurtigt som muligt.


